
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 20. august 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 621

I svar på SAU alm. del – spørgsmål 461 fremgår det: “Rent praktisk har finanssektoren

indrettet sig således, at hver bank ikke behøver at have mange konti i hvert lands CSD'er

(fx VP Securities), men i stedet kan nøjes med få, store såkaldte omnibusdepoter, typisk

gennem lokale kontoførende institutter. Den tiltænkte nettoindeholdelsesmodel er på den

baggrund indrettet med henblik på, at aktionærer kan opnå nettoindeholdelse med den

korrekte skatteprocent, selvom deres identitet ikke umiddelbart fremgår af VP Securities

system.” Vil ministeren oplyse, hvorfor en ny model for udbytteskat skal indrettes efter de

udenlandske bankers præferencer for at anvende omnibusdepoter, hvor udenlandske ak-

tionærer kan eje aktierne anonymt i forhold til de danske myndigheder, i stedet for at de

udenlandske banker skal indrette sig efter de danske myndigheders behov for, at der ikke

er nogen former for bankhemmelighed for udenlandske aktionærer i forbindelse med re-

fusion af udbytteskat?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjørn Brandenborg
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